
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 17/01-2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 467 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 467:  

”Hvad er ministerens holdning til som udgangspunkt at anvende open source i det 

danske sundhedsvæsen både set i forhold til datasikkerhed, udvalg af leverandører 

og fleksibilitet i tilgængelige løsninger?” 

 

Svar: 

Den enkelte myndighed bør foretage en samlet vurdering, når den anskaffer it-løsnin-

ger. Heri kan indgå et hensyn til, hvordan open source (frit tilgængelig kildekode) kan 

understøtte datasikkerhed, udvalg af leverandører og fleksibilitet i tilgængelige løs-

ninger. Der bør dog også indgå hensyn til andre vigtige forhold, såsom forretningsbe-

hov, teknologisk udbud, mulighed for vedligeholdelse og sikkerhedsopdateringer, den 

samlede økonomiske effekt og de juridiske rammer. 

 

Generelt skal myndigheder stille krav om, at deres systemer lever op til de nationale 

standarder og løsninger til deling af data på sundhedsområdet. Det afgørende for 

sammenhængen i vores sundhedsvæsen, er at de lokale it-løsninger kan tale sammen 

på tryg og sikker vis – uanset om de er kommercielle eller baseret på open source. 
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